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La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Cabedo .

La senyora Cabedo Laborda:

Per això, voldríem saber quin és el control que ha dut la 
conselleria del mosquit en aquest parc natural i en la resta de 
parcs naturals .

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Cabedo .

Consellera . Quan vullga .

 

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Sí, gracias, buenas tardes .

En efecto, el tema al que alude, el de los mosquitos, puede 
ser grave, en mayor o menor medida . Pero en cualquier caso 
sí que es muy molesto, incluso enormemente molesto, y es 
verdad que a algunas personas les puede provocar una reac-
ción alérgica extrema . Somos conocedores de las reper-
cusiones que el problema puede tener en el municipio de 
Torreblanca, también en Cabanes que, además de sus veci-
nos habituales, en estas fechas acoge a un gran número de 
turistas .

Pero, en primer lugar, le tengo que aclarar algo que no por 
simple es menos cierto, y es que no es competencia de la 
conselleria el control de mosquitos en el Prat de Cabanes-
Torreblanca . Es un tema de salud pública en el ámbito compe-
tencial municipal, que dice la ley del régimen local de 1985, 
por el que quizás muchas de esas preguntas también se 
deben dirigir a los ayuntamientos de Cabanes y Torreblanca .

Lo que ocurre, sí que es cierto, que para poder autorizar 
los tratamientos que hacen los ayuntamientos en el parque 
natural deben dirigirse a esta conselleria lógicamente, porque 
estamos hablando de aplicar tratamientos en un parque 
natural . De hecho, ya se han realizado varios tratamientos 
terrestres y todos ellos han sido dados con informe positivo .

Los tratamientos, como sabrá, y los que recientemente se 
han hecho en 2017 en el ámbito del parque, en el municipio 
de Torreblanca, consisten en tratamientos larvicidas terres-
tres y en tratamientos para mosquitos adultos, a base de 
piretrinas naturales .

En cuanto a los tratamientos aéreos, los ayuntamientos lo 
que hacen, lo que tienen que hacer es dirigirse a la conselle-
ria de sanidad, que previo informe de nuestra, es quien los 
autoriza .

Nos consta, además, que la conselleria de sanidad a fecha de 
hoy ha autorizado todos los tratamientos que le han sido 
solicitados . (Soroll de papers) En efecto, se han autorizado 
tratamientos aéreos, en enero para Cabanes; en junio para 
Torreblanca, y se va a realizar otro tratamiento aéreo preci-
samente el martes 11, según nos han informado desde el 
Ayuntamiento de Torreblanca .

Por todo ello, indicarle que desde esta conselleria se ha traba-
jado siempre siguiendo el procedimiento que está esta-
blecido con arreglo a las competencias, competencias 
municipales –le insisto–, y se han facilitado al máximo las 
autorizaciones de tratamiento que nos han llegado ya sea de 
los ayuntamientos o de la conselleria de sanidad, todos han 
sido favorables en tiempo y forma . (Soroll de papers)

Por último, también es preciso indicarle que con respecto a 
la incidencia o la sobrepoblación de mosquitos en determi-
nadas poblaciones sí que se está haciendo en la conselleria de 
sanidad y salud pública, solamente voy a citar algunas medi-
das, y todo ello lo estamos haciendo de forma coordinada 
en el seno de la comisión de salud y medio ambiente donde 
se ha creado un grupo de trabajo de vectores, de insectos, 
donde estamos la conselleria de sanidad y salud pública, la 
Agencia Valenciana de Turismo, la Federación Valenciana de 
Municipios y Provincias y las tres diputaciones provinciales, 
además del Instituto Cavanilles de Biodiversidad y Biología 
Evolutiva de la Universidad de Valencia y esta conselleria .

Entre algunas de las medidas que se están haciendo, aparte 
de un plan de acción sobre enfermedades transmitidas 
por vectores, también hay una línea de subvención anual 
que convoca la Conselleria de Sanidad Universal y Salud 
Pública para los municipios y que ha sido además publicada 
recientemente .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

 
La senyora vicepresidenta primera:

Muchas gracias, señora consellera .

Anem a passar a la pregunta número 868 que formula el 
diputat Miguel Ángel Mulet, del Grup Parlamentari Popular, 
al conseller d’economia sostenible .

Senyor Mulet, quan vosté vullga, té la paraula .

 
El senyor Mulet Taló:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor conseller, ¿quines gestions i èxits ha fet i tingut el 
màxim responsable de turisme a la Comunitat Valenciana, el 
senyor Colomer, per a aconseguir que la possibilitat d’instal-
lar xiringuitos a les platges de Castelló estiguen en igualtat 
de condicions que la comunitat andalusa?

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Mulet .

Senyor conseller, quan vosté vullga .
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El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta .

Senyor Mulet .

Senyories .

He de dir-li que em sorprén moltíssim que siguen vostés els 
que facen o plantegen aquesta pregunta perquè hauria de 
saber que la normativa i la competència en la gestió dels 
títols d’ocupació i ús de domini públic marítim terrestre 
és estatal i per tant del govern central, en el qual crec que 
alguna cosa haurà de veure el seu partit, ¿no?

I, a més a més, també vullc dir-li que vosté hauria de saber 
que la llei de costes s’ha d’aplicar per a tothom per igual . 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Senyor Mulet .

El senyor Mulet Taló:

Explique-li allò de les competències al senyor Colomer .

El senyor Colomer en aquests dos últims anys ha assumit, 
entre altres, dos importants compromisos per a millorar a la 
nostra comunitat el que anomenem «indústria turística» .

D’una banda, va dir, ell va dir que havia arribat a un acord 
amb el ministeri perquè a les nostres platges es pogueren 
establir atractius turístics tipus berenadors o xiringuitos amb 
les mateixes condicions que a la Costa del Sol . Ho va dir ell, 
senyor, ho va dir .

D’altra banda, es va comprometre a elaborar, abans de la fina-
lització del 2016, el catàleg de platges urbanes i naturals per 
a poder millorar l’ocupació de les nostres platges amb recur-
sos i atractius turístics, elements –segons ell– fonamentals 
per a la nostra oferta turística . Doncs, bé, ja estem a juliol, ja 
ha començat la temporada 2017 i ni un ni l’altre .

És cert que Andalusia té gairebé mil quilòmetres de costa 
davant els cinc-cents díhuit que tenim nosaltres, és a dir, el 
doble; però, senyors diputats, només a la província de Màlaga 
n’hi ha tres-cents xiringuitos davant dels setanta que tenim 
nosaltres en tota la comunitat . (Soroll de papers)

La legislatura només té quatre anys i els valencians no es 
mereixen estar tota la legislatura amb acudits (remors), infor-
mes de la universitat, estudis de viabilitat i sense gestió . ¡Sí, 
senyors!, sense gestió .

L’altre dia, una companya seua m’increpava dient que no 
tenia vergonya política; doncs jo els dic, vostés, senyors dels 
govern valencià, són uns irresponsables polítics . A Andalusia, 

la senyora Susana Díaz –que vostés deuen de conéixer bé– ja 
fa més de tres anys es va preocupar de delegar competències 
sobre atorgament de concessions en el domini públic marí-
tim terrestre i amb això va agilitzar la regularització dels més 
de huit-cents xiringuitos de platja . Doncs sí es pot, senyor 
conseller . (Remors)

Vostés encara no han fet ni el catàleg de platges urbanes i 
naturals de la Comunitat Valenciana, però ¿de veritat creu 
vosté…

La senyora presidenta primera:

Per favor .

El senyor Mulet Taló:

…que en matèria de turisme estem en el mateix lloc que 
Catalunya, o Balears, o la mateixa Andalusia? Doncs, no 
senyor .

Només en turistes internacionals, l’any passat, mentre 
Catalunya liderava amb 18 milions, Balears rebia 13 milions, 
o Andalusia 11 milions; la nostra comunitat no podia arribar 
ni als 8 milions de turistes, ¡que és molt!, ¡és molt!, es cert, 
però estic segur que tant vostés com nosaltres, i naturalment 
el poble valencià, voldríem que en foren encara més .

I no em faci el compte de la vella que si és veritat que 
Andalusia i Balears ens doblen en quilòmetres de costa, 
Catalunya té escassament cent cinquanta quilòmetres més 
que nosaltres .

Senyor conseller, sí que se poden fer negociacions i sí que se 
poden aconseguir convenis amb l’administració central, però 
això ho han de fer ¡vostés! que són els que governen .

Senyora Mollà, ¿què vol que li diga? (Remors) Parlem, o no 
parlem, o què fem .

La senyora vicepresidenta primera:

Anem a vore, no sé si n’hi ha algun problema . (Se senten 
veus que diuen: «Sí que lo hay, sí que lo hay.») Si n’hi ha algun 
problema,…

El senyor Mulet Taló:

És que damunt, damunt…

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Mulet, dirigisca’s a mi, per favor .

¿Quin és el problema? Li he parat el temps .
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El senyor Mulet Taló:

Doncs que la senyora Mollà, mentre jo estic parlant diri-
gint-me al conseller,…

La senyora vicepresidenta primera:

Val, doncs anem a intentar…

 
El senyor Mulet Taló:

…m’està bombardejant (remors), ¿eh?, i jo no sé ni per on vaig .

La senyora vicepresidenta primera:

Anem a vore, anem a vore, pregaria que guarden un poc de 
silenci perquè de vegades és difícil continuar concentrant-se .

Senyor Mulet (remors), pregaria silenci, per favor, perquè el 
senyor Mulet puga acabar la seua intervenció .

Quan vullga, senyor Mulet .

El senyor Mulet Taló:

Repetisc, senyor conseller .

Va ser el senyor Colomer el que es va comprometre a arribar 
a un acord amb el ministeri i a fer el pla o el catàleg de plat-
ges urbanes per a millorar les concessions, va ser ell, no vam 
ser mosatros . Si és que no es podia, ¿per què ho va prometre 
ell? Eixa és la pregunta . Si és que no es podia fer, ¿per què ho 
va assegurar el màxim responsable de turisme a la Comunitat 
Valenciana?

¡I ja està bé d’acudits i donen resposta als problemes dels 
valencians! Responsabilitat de gestió,…

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Mulet,…

El senyor Mulet Taló:

…responsabilitat política, senyor conseller . (Se senten veus que 
diuen: «¡Muy bien!») (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Mulet .

Senyor conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Mire, senyor Mulet, açò no és una qüestió de tindre molta 
costa o poca costa, moltes platges o poques platges, açò és 
una qüestió de competència. I la realitat que ací tenim és 
el resultat de la seua mala gestió i administració –i ho sent 
molt però li ho he dir, i ara exposaré dades–, perquè el nostre 
Estatut d’autonomia no preveu eixa competència rela-
tiva a la gestió del litoral, com sí ho fan els estatuts d’auto-
nomia de Catalunya i Andalusia als quals vosté es referix . 
(Aplaudiments) ¡Sí, senyor!, ¡sí, senyor!

Llisca vosté l’article 149 .3 de l’Estatut de Catalunya o el 
56 .6 de l’Estatut d’Andalusia quan, per exemple, s’atribu-
eix la competència exclusiva en la gestió dels títols d’ocu-
pació i ús de domini públic marítim terrestre, especialment 
l’atorgament d’autorització i concessions, i ¡mire l’article 
49 del nostre Estatut d’autonomia!, vorà com no tenim cap 
competència .

Si vostés en el 2006, quan estàvem refent l’Estatut d’au-
tonomia, hagueren estat espavilats i hagueren fet un esta-
tut ambiciós a la mida dels valencians i valencianes, no esta-
ríem en este moment en este tema ni estaríem parlant de la 
manera que estan parlant vostés. Vostés van fer un suflé del 
«quiero y no puedo», prepotència, balafiament de recursos 
públics que, ara per ara, ens consta pagar a tots els valencians 
i a totes les valencianes .

I el que sí li puc dir és que el secretari autonòmic de Turisme 
ha fet gestions . Conscients de la inquietud existent entre el 
sector hostaler turístic del nostre territori, a l’abril d’enguany, 
el secretari autonòmic de Turisme, Francesc Colomer, es va 
reunir a Madrid amb la directora general de Sostenibilitat de 
la Costa i del Mar, Raquel Orts, manifestant la seua inquietud 
i sol·licitant la màxima sensibilitat de l’administració central 
per a evitar qualsevol situació de greuge que poguera existir 
respecte a altres comunitats autònomes, sempre cercant la 
defensa dels interessos dels valencians i valencianes .

També, com a resultat d’aquesta trobada, el ministeri, el 
ministeri es va comprometre a acceptar la proposta de crear 
una comissió mixta amb el Consell per a revisar, examinar i 
interpretar de la manera més favorable per al nostre sector 
turístic la llei de costes cohonestant la sostenibilitat de les 
nostres platges amb l’activitat econòmica que es genera en 
elles . Així mateix, es va reivindicar la necessitat de realitzar 
inversions de regeneració del litoral i les platges valencianes, 
d’acord amb una estratègia estructural més enllà dels pegats 
habituals . I ¿sap què s’ha fet des del ministeri? ¿S’ha creat 
eixa comissió? Doncs fins ara ¡res de res!

Però sí que es de veres que el Consell i el secretari autonò-
mic han estat treballant per a impulsar i per a intentar no 
tindre problemes en este àmbit en les nostres platges i en les 
nostres costes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .


